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Abstract

        
For the last 30 years, interest in chest wall anomalies has been growing. On the one hand physicians and patients were seeking advice and help from specialists, whereas on the other hand the media devoted more time and space to this subject. The present contribution deals with the funnel chest (cobblers' chest). In infancy the funnel chest can be treated in a conservative way. The favourable age periods for surgical treatment are between 6 and 8 and after 12 years of age. We reached this conclusion on the basis of 171 follow-up examinations of patients during the period 1966-1982.


      
        
Zusammenfassung

        
Im Laufe der letzten 30 Jahre war ein zunehmendes Interesse am Gebiet der Brustwandanomalien festzustellen. Auf der einen Seite waren es Ärzte und Patienten, die vom Spezialisten Rat und Hilfe forderten, auf der andern Seite widmete sich die Medienwelt intensiver dieser Thematik. In der vorliegenden Arbeit wird die Trichterbrust besprochen. Bei der Trichterbrust kann im frühen Kindesalter konservativ vorgegangen werden. Die günstigsten Operationstermine liegen zwischen 6 und 8 und nach 12 Jahren. Zu diesem Schluß kamen wir aufgrund unserer 171 nachuntersuchten Patienten der Jahre 1966-1982.
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